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OSLAVY VSTUPU DO SCHENGENSKÉHO OSLAVY VSTUPU DO SCHENGENSKÉHO 

PROSTORU NA ROKYTNICKUPROSTORU NA ROKYTNICKU

   V pátek 21. prosince 2007 proběhla v 10 hodin symbolická oslava 
vstupu ČR a Polska do Schengenského prostoru.  Účastnící oslav se 
sešli na státní hranici u částečně rekonstruovaného hraničního mostu 
z Bartošovic do polského Niemojówa. Most pocházející z 20. let 
minulého století musel měsíc před oslavami projít alespoň základní 
rekonstrukcí, aby zde mohla být provozována automobilová doprava 
a v omezeném rozsahu také doprava nákladní a autobusová. Opra-
va mostu se podařila díky velkému pochopení Královéhradeckého 
kraje, který přislíbil pokrýt takřka celé náklady na tuto částečnou 
rekonstrukci. V tuto chvíli již existuje studie pro stavbu nového 
moderního hraničního mostu, který by měl spojovat obě území v 
místě asi 100 metrů pod stávajícím historickým mostech. Návrh 
nové stavby však naráží na odpor Správy CHKO Orlické hory, kte-
rá navrhuje modernizovat stávající most a stavbu nového mostu 
považuje za příliš velký zásah do krajiny. Pro obec Bartošovice je 
ovšem tato varianta nepřijatelná, protože by došlo k zániku histo-
rického mostu, přes který kráčely dějiny nejen obce Bartošovice, 
ale i celého Rokytnicka. Navíc by tato modernizace pravděpodobně 
narazila na odpor majitelů sousedních nemovitostí, kteří se taktéž 
přiklánějí k variantě nového mostu, protože nemají zájem, aby jim 
doprava na most vedla přímo pod okny. Varianta nového mostu je z 
tohoto hlediska téměř bezproblémová.
   Vraťme se však k vlastním oslavám, které zahájil sekretář české 

části Euroregionu Glacensis pan Jaroslav Štefek, který přivítal vzác-
né hosty a předal slovo předsedovi Zahraničního výboru Parlamentu 
ČR panu Janu Hamáčkovi. Ten ve svém projevu zhodnotil historický 
vývoj tohoto území, vzpomenul důležité události, které se v těchto 
místech odehrály a poděkoval za rekordně rychlou akci, vedoucí k 
dnešnímu otevření mostu pro motorová vozidla. Za polskou stranu 
vystoupil poslanec Dolnoslezského vojvodství pan Stanislaw Lon-
gawa, který ve svém projevu ocenil význam pohybu osob a zboží 
bez hranic a poděkoval za tuto iniciativu, která rozšíří další mož-
nosti pro přechod státních hranic v údolí Divoké Orlice. Po těchto 
projevech a  tónech obou národních hymen a hymny EU v podání 
dětí Szkoly podstawowej z Mezilesí došlo na slavnostní akt ode-
mykání hranice, kterou z české strany provedl pan poslanec Hamá-
ček, paní senátorka Václava Domšová a starosta obce Bartošovice 
pan Kostas Kotanidis. Na polské straně se tohoto úkolu zhostil pan 
poslanec Longawa, pan Hubert Krech, člen Rady Powiatu Kladsko 
a pan Tomasz Korczak, starosta gminy Mezilesí. Celá akce proběhla 
za nemalého zájmu médií.
   Na závěr je ještě nutné připomenout, že most do Polska mohou 
přejíždět osobní vozidla, nákladní vozidla do 9 tun a autobusy do 20 
tun hmotnosti. Mostní konstrukce je ovšem pouze 4 metry široká, 
takže je nutné věnovat přejíždění mostu značnou pozornost.

Text: P.Hudousek, foto: H.Krech a M.Rücker



INFORMACE Z ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCHINFORMACE Z ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH

ROKYTNICE
Kompletní Usnesení rady města je uvedeno 

na internetových stránkách města www.rokytnice.cz 
nebo k nahlédnutí na podatelně MěÚ.

Body z jednání rady města dne 26.11.2007 a 17.12.2007 – zkrácený 
výpis
z Výběrové řízení na veřejnou zakázku města – Služby pro Město 
Rokytnice v O.h.
Rada města bere na vědomí zprávu o posouzení a hodnocení nabídek 
veřejné zakázky – „Služby pro Město Rokytnice v Orl. h.– údržba 
veřejných prostranství, údržba komunikací, zpracovanou a předloženou 
hodnotící komisí dne 20.11.2007 s tím, že jediným přihlášeným byla 
fi rma CENTEP, spol. s r.o., Rokytnice v Orlických horách.
Rada města rozhodla,  že na základě  výsledků  hodnocení nabídek 
komisí ze dne 20.11.2007  na veřejnou zakázku – „Služby pro Město 
Rokytnice v Orl. h.– údržba veřejných prostranství, údržba komunikací,  
je vítězem fi rma CENTEP, spol. s r.o., Rokytnice v Orlických horách.
z Poskytování dotací pro rok 2008 na podporu sportu a mládeže a 
na podporu kultury a neziskových aktivit
Rada města ukládá informovat žadatele, kteří v loňském roce žádali 
o dotaci, o nových pravidlech a způsobu poskytování dotací v roce 
2008.
z Smlouvy o zajištění zpětného odběru elektrozařízení
Rada města schvaluje:
- Smlouvu o zajištění zpětného odběru odpadu - elektrozařízení uza-
vřenou mezi fi rmou ELEKTROWIN a.s. Praha 4 a Městem Rokytnice 
v O.h.
- Smlouvu o zajištění zpětného odběru odpadu - elektrozařízení uzavře-
nou mezi fi rmou ASEKOL s.r.o. Praha 4 a Městem Rokytnice v O.h.
- Dohodu o spolupráci a zřízení místa zpětného odběru odpadu - 
použitých světelných zdrojů pocházejících z domácností uzavřenou 
mezi fi rmou EKOLAMP s.r.o. Praha 10 a Městem Rokytnice v O.h.
l Řízení MSB
Rada města jmenuje do funkce ředitelky příspěvkové organizace Měst-
ská správa bytů p. Janu Veselkovou, a to od 1.1.2008 na dobu určitou 
do 31.12. 2011. 
z Řízení MIKS
Rada města jmenuje do funkce vedoucího organizační složky Měst-
ské informační a kulturní středisko p. Bc. Miroslava Rückera, a to od 
1.1.2008 na dobu určitou do 31.12. 2011. 
z Ceník služeb MIKS
Rada města schvaluje Ceník služeb Městského informačního a kultur-
ního střediska v předloženém znění.
z Provozní řád výstavy „Okénko do historie“
Rada města schvaluje Provozní řád výstavy „Okénko do historie aneb 
rokytnická všehochuť“ v předloženém znění.
z Organizační řád MěÚ
Rada města schvaluje  nový organizační řád  Městského úřadu  dle 
předloženého návrhu s platností od 1.1.2008, který je přílohou zápisu.
z Pečovatelská služba – návrh na úpravu ceníku

Informace z jednání Zastupitelstva města ze dne 10.12.2007. Kompletní text 
je možno získat na internetových stránkách města www.rokytnice.cz 

nebo k nahlédnutí v podatelně MěÚ. 
Bylo projednáno celkem 23 bodů.

Hlavními body byly:
z Hospodaření Města 1 – 11/2007
Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o hospodaření Města za období leden 
až listopad 2007, předloženou vedoucí Finančního odboru MěÚ.
z Úprava rozpočtu – rozpočtová opatření
Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtová opatření třetí část pod položkami č. 44 
– č. 88 podle přiloženého soupisu, který je přílohou usnesení a v případě přijetí 
dalších dotací do konce roku 2007 navýšení příjmů a zároveň výdajů ve stejné 
výši na daný účel. 
z Hospodaření na počátku roku 2008 – schválení hospodaření města 
v rozpočtovém provizoriu
Zastupitelstvo města schvaluje hospodaření města v rozpočtovém provizoriu a to 
tak, že měsíční výdaje budou čerpány ve výši do 1/12 rozpočtu roku 2007. Ter-
mín od 1.1.2008 do schválení rozpočtu města na rok 2008 Zastupitelstvem města. 
Zastupitelstvo města ukládá zpracovat návrh rozpočtu města na rok 2008.
z Příprava rozpočtu na r. 2008
Zastupitelstvo města ukládá  připravit návrh rozpočtu města  na rok 2008, ve 
kterém budou obsaženy vazby na schválené výsledky hospodaření roku 2007 a 
rozpočty na rok 2008 příspěvkových organizací a obchodních společností zřizova-
ných nebo založených Městem.
z Zpráva o přípravě změny Vyhlášky č. 1/2001 o nakládání s komunálním 
odpadem
Zastupitelstvo města bere na vědomí   informaci o přípravě  změny Vyhlášky č. 
1/2001 o nakládání s komunálním odpadem  v souvislosti se zavedením nového 
systému sběru, svozu a likvidace bioodpadu, papíru a plastu.
z Zpráva o přípravě změny Vyhlášky č. 7/2004 o místním poplatku za provoz 
systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů
Zastupitelstvo města bere na vědomí informaci o přípravě  změny Vyhlášky č. 
7/2004 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů v souvislosti se zavedením 
nového systému sběru, svozu a likvidace bioodpadu, papíru a plastu.
z Smlouva s Centrem kultury Gminy Kladsko
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu o spolupráci mezi Městem Rokytnice 
v O.h. a Centrem kultury Gminy Kladsko (Ośrodek Kultury Gminy Kłodsko) dle 
předloženého návrhu.

ZMĚNA V ORGANIZACI 

MĚSTSKÉHO ÚŘADU ROKYTNICE 

V ORLICKÝCH HORÁCH

   Rada města Rokytnice v Orlických horách dne 17.12.2007 schválila nový        
Organizační řád Městského úřadu Rokytnice v Orlických horách, který nabu-
de platnosti od 1.1.2008. V zajištění výkonu pracovních činností dojde k díl-
čím změnám a přesunům v pracovních náplních jednotlivých pracovníků 
za účelem lepší koordinace a efektivity. V organizační struktuře městského 
úřadu došlo ke zrušení dvou odborů a to Odboru investic a výstavby a Soci-
álního odboru (více na www.rokytnice.cz). Zůstaly zachovány tři odbory a to 
Organizační a správní odbor (který byl přeměněn z Odboru matrika a evidence 
obyvatel), Finanční odbor a  Odbor výstavby a životního prostředí. Nově byla 
zřízena tři oddělení.   Oddělení Kancelář starosty a oddělení Matrika a eviden-
ce obyvatel bude začleněno v organizační struktuře MěÚ v rámci Organizač-
ního a správního odboru. Sociální oddělení bude samostatným oddělením, jež 
je v organizační struktuře MěÚ v přímé podřízenosti tajemníka MěÚ.
   Největší změnou pro veřejnost bude skutečnost, že pracoviště podatelny 
bude prozatím v přízemí budovy na pracovišti Sociálního oddělení (dříve 
Sociálního odboru). Pro toto pracoviště uvažujeme zřídit trvale v přízemí 
budovy MěÚ samostatné prostory  pro lepší kontakt s veřejností  při vyřizová-
ní  všech záležitostí, poskytování potřebných informací a dokumentů. O této 
případné změně budeme veřejnost včas informovat.

Petr Lavrenčík, tajemník MěÚ

UPOZORNĚNÍ PRO 
OBČANY

Městský úřad upozorňuje veřejnost, že v souladu se schvá-
leným plánem zimní údržby je zakázáno používat k posypu 
chodníků nebo jiných prostranství škváru nebo popel z fosil-
ních paliv. Nerespektování tohoto nařízení bude kvalifi kováno 
jako přestupek.



Pečovatelská služba 
Města Rokytnice v O.h.

Horská 303, Rokytnice v O.h.

Nabízí své služby:
� při zajištění stravy
� při osobní hygieně

� při zajištění chodu domácnosti
� při zvládání běžných úkonů o svoji osobu

� při zprostředkovávání kontaktu 
se společenským prostředím

� při uplatňování práv, při obstarávání 
osobních záležitostí

Provozní doba – pracovní dny
pondělí - pátek     6,30 - 15,00

e-mail: pecovatelska.sluzba@mu.rokytnice.cz
       dasa.lavrencikova@mu.rokytnice.cz

Tel.: 491 616 996

Vážení spoluobčané a příznivci Rokytnice, 
 
  Zdravím Vás srdečně na počátku nového roku a dovolte mi při této příležitos-
ti několik slov k činnosti města v uplynulém roce 2007.
Rada města i Zastupitelstvo města mají za sebou první rok svého funkční-
ho období, který patřil v životě našeho města k těm klidnějším. Bylo nutné 
se především zaměřit na přípravu investiční činnosti v příštích letech, takže 
vznikaly a vznikají projektové dokumentace a projektové záměry pro další 
zlepšení infrastruktury města, především v oblasti rozšíření chodníků, oprav 
komunikací, zvýšení bezpečnosti chodců v silničním provozu a rozvoj hřišť, 
herních prvků a relaxačních zón v intravilánu města. Nyní se musíme pokusit 
získat na realizace těchto projektů fi nanční prostředky z vhodných evropských 
nebo tuzemských grantů . Dokončeny byly také podklady pro adaptaci budo-
vy bývalé kotelny K3 pod fotbalovým stadionem na hasičskou zbrojnici a 
projekt se tak v r. 2008 může ucházet o podporu z operačního programu Cíl 3 
ČR-Polsko, který začne přijímat žádosti již od ledna 2008 a který umožňuje 
získat až 90 % fi n. prostředků z  EU a státního rozpočtu ČR.
  V roce 2007 se vedení radnice zaměřilo na zlepšení činnosti v oblasti organi-
zace kultury, turistických informačních služeb a celkového rozvoje cestovního 
ruchu. Vznikla nová organizační složka města - Městské informační a kulturní 
středisko, které pod sebe převzalo doposud poněkud roztříštěné aktivity měst-
ské knihovny, info-servisu a kultury ve městě.Díky těmto změnám se podařilo 
zajistit některé zajímavé akce, vhodně zviditelňující Rokytnici, která tak jasně 
deklaruje, že má turistům a návštěvníkům města co nabídnout. Zde je urči-
tě dobré zmínit vydařené jednání vládní agentury Czech tourism v listopadu 
2007, kdy Rokytnice a Říčky hostily zástupce mnoha světových zastoupení 
této organizace. Slova díků a uznání z úst ředitele agentury jistě svědčí o tom, 
že Orlické hory mají ve službách co nabídnout.
  Dalším důležitým úkolem, který se podařilo splnit bylo získání zákonem 
požadované certifi kace pro terénní pečovatelskou službu v našem městě, kde 
na nás nový zákon o sociální péči klade nemalé nároky na odbornou úroveň 
terénních pracovnic a řídícího personálu této služby. Získaná certifi kace nám 
umožní nárokovat fi nanční prostředky z grantů ministerstva práce a sociálních 
věcí, bez kterých nelze dlouhodobě tuto činnost udržet a dále rozvíjet. 
  Velmi potěšitelná jsou čísla o míře nezaměstnanosti v Rokytnici a okolí, 
kterou se podařilo stlačit na neuvěřitelná čtyři procenta. Toto číslo 

svědčí o zdravém rozvoji většiny místních firem, které za podpory 
aktivní politiky zaměstnanosti dokazují, že o zboží a služby vyro-
bené v našem městě je zájem. Společnost Guseppe, a.s. , která je 
momentálně největším zaměstnavatelem, získala postupně nové 
významné zakázky, které přinesou i větší zisk a nové vedení spo-
lečnosti se tak může více zamyslet i nad dalšími potřebami svých 
zaměstnanců, kterých začíná být v důsledku nízké nezaměstnanosti 
nedostatek. Bohužel,nelze zaměstnat každého, zvlášť pokud někte-
ří z nich ani pracovat nechtějí nebo nejsou schopni splnit přísné 
požadavky na práci v potravinářství. Protože se snažím aktivně 
zapojit také do činnosti poradního sboru při Úřadu práce v Rych-
nově nad Kněžnou, kde je snaha zapojit do práce maximum prá-
ceschopného obyvatelstva, jsem ze statistik úřadu informován, že 
v Rokytnici chybí dlouhodobě místa pro pracovníky se změněnou 
pracovní schopností. To je jistě problém, který bude třeba vhodným 
způsobem dále řešit. 
  Vážení spoluobčané, před několika dny se Česká republika zapojila 
do tzv. Schengenské spolupráce, která umožňuje mimo jiné i volný 
pohyb osob prakticky v kterémkoliv místě státní hranice. V našem 
regionu sousedíme s Polskou republikou, kterou jsme v posledních 
padesáti letech neměli pro různá byrokratická i jiná opatření mož-
nost navštěvovat. Většina z nás v tomto polském příhraničí niko-
ho nezná nebo tam dokonce ani nikdy nebyla. Město Rokytnice se 
snaží i tuto nepříznivou skutečnost postupně změnit, protože oblast 
sousedních Bystřických hor a celého okresu Kladsko, nabízí mnoho 
zajímavostí nejen z oblasti turistiky, ale má i velký potenciál kultur-
ní i obchodní. Od 21. prosince 2007 je pro vás nově otevřen hranič-
ní most v Bartošovicích, prostřednictvím kterého můžete se svým 
vozidlem vyrazit na návštěvu i k našim severním sousedům, třeba 
na procházku v lázeňském parku 25 km vzdálených lázní Dlugopole 
Zdrój, kde vyvěrá několik léčivých pramenů podporujících léčbu 
srdečních i cévních onemocnění. 
  Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vám všem jménem Zastu-
pitelstva města, Rady města i jménem svým popřál mnoho zdraví, 
spokojenosti a životního optimismu v novém roce 2008. 

Petr Hudousek, starosta města

Z PRACOVNÍHO KALENDÁŘE VEDENÍ MĚSTA:

PROSINEC 2007

3.12. starosta města se zúčastnil zasedání Regionálního sněmu Euroregionu 
Glacensis v Ústí nad Orlicí
3.12. místostarosta města jednal se zástupci Pozemkového fondu ČR o pod-
mínkách převodu pozemků okolo bytovek na Severáku
10.12. starosta města se zúčastnil zasedání Rady Dobrovolného svazku obcí 
Region Orlické hory
10.12. starosta města zahájil v prostorách městské knihovny sezónní výsta-
vu „Okénko do historie aneb rokytnická všehochuť“
10.12. proběhlo řádné zasedání Zastupitelstva města Rokytnice v Orlických 
horách
11.12. starosta města se spolu s radním Mgr. Morávkem zúčastnil předsta-
vení realizovaného projektu Mikroregionu Rychnovsko „Brány Orlických 
hor“
12.12. starosta města jednal s pojišťovacím makléřem města spol. Renomia 
a.s. o nabídce nových pojišťovacích produktů 
14.12. starosta města se zúčastnil na pozvání Univerzity Hradec Králové 
pracovního setkání k problematice příčin vzniku a možností zmírnění či 
odstranění disparit v hospodářském, sociálním, kulturním vývoji a zatížení 
životního prostředí obcí a mikroregionů
19.12. starosta města se zúčastnil zasedání poradního sboru Úřadu práce 
v Rychnově nad Kněžnou
21.12. starosta města se s radním Mgr. Morávkem zúčastnili slavnostního 
otevření  hraničního mostu v Bartošovicích v souvislosti se vstupem Česka 
a Polska do Schengenského prostoru
23.12. Návštěva starosty města u klientek ÚSP Rokytnice dočasně ubyto-
vaných v Opočně

SLOVO STAROSTY 2008



TAKOVÉ MALÉ TAKOVÉ MALÉ 

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍVÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ
     Na konci října rada města schválila navýšení o jednoho zaměstnance na 
odbor výstavby a životního prostředí MÚ v Rokytnici v  O. h.  s úvazkem 0,45 
a následně bylo na  toto místo  vyhlášeno výběrové řízení dle návrhu před-
loženého tajemníkem města p. Lavrenčíkem. Nejen neobvyklá výše úvazku 
mě přiměla k tomu, abych se o toto výběrové řízení začal zajímat více… 
     Do tohoto výběrového řízení se přihlásilo 5 uchazečů, mezi kterými byla 
i pí. Lucie Seidlová, dcera vedoucí Finančního odboru  MÚ v Rokytnici v O. 
h. pí. Jaroslavy Jehličkové. Přihlásit se samozřejmě může každý, ale očekával 
jsem, že díky této skutečnosti proběhne výběrové řízení co nejtransparentněj-
ším způsobem. Bohužel se tak ale nestalo. Hodnotící komisi bylo totiž dopo-
ručeno, aby uchazeče tohoto výběrového řízení k pohovoru nepozvala (zákon 
to umožňuje) a vítěze výběrového řízení určila pouze z písemných podkladů. 
Málokoho asi překvapí, že zmíněné doporučující stanovisko dal hodnotící 
komisi p. Lavrenčík. Smutné ovšem je, že hodnocení uchazečů provedla komi-
se tímto navrženým způsobem. Dle mých informací proti tomuto vystoupil 
pouze jeden z členů komise p. Antonín Grund, avšak bez úspěchu. Dalšími 
členy komise byli starosta města Petr Hudousek, vedoucí odboru výstavby a 
životního prostředí ing. Milan Hock a další zaměstnanci úřadu, jejichž poměr 
v komisi stanoví zákon. Vítězem výběrového řízení se stala  „překvapivě“ pí. 
Lucie Seidlová, která je již zaměstnána u města jako knihovnice na 0,6 úvaz-
ku a vítězstvím v tomto výběrovém řízení tak získala úvazek celý. Oborové 
složení tohoto úvazku na mě ovšem působí asi tak jako úvazek módní návrhář-
ky spojený s úvazkem soustružnice. Pro ucelenější  přehled jsem si  vyžádal  
informace ke všem výběrovým či konkurzním řízením vyhlášených zástupcem 
našeho MÚ za poslední 4 roky, a to na místa obsazovaná fyzickými osobami. 
Těchto řízení bylo vyhlášených celkem 6 a pouze v jednom případě nebyli 
uchazeči pozváni před komisi. Ve kterém případě se tak stalo, již víte. Určitě 
nerozhodovala výše úvazku, neboť v minulosti byli před komisi pozváni ucha-
zeči výběrového řízení i na úvazek o něco málo menší. Pokud to ve Vás budí 
dojem, že vítěz tohoto výběrového řízení byl vybrán předem, můžete se mýlit, 
ale také nemusíte být daleko od pravdy. Já osobně jsem potřeboval ještě jednu 
„nápovědu“ – telefonicky jsem hovořil s neúspěšnou uchazečkou tohoto říze-
ní, které jsem se mimo jiné zeptal na vzdělání. Sdělila mi, že je absolventkou 
střední stavební školy a Stavební fakulty VUT v Brně se zaměřením na vodo-
hospodářství. Její vysokoškolské studium se samozřejmě týkalo i životního 
prostředí. Dál už jsem se radši nikoho na nic neptal. Vše přece proběhlo podle 
zákona. Pouze doufám, že uchazeči ve všech dalších výběrových či konkurz-
ních řízeních města dostanou  možnost o svých kvalitách přesvědčit budoucí 
komise osobně a že si pan tajemník bude více než doporučujících stanovisek  
k výběrovým řízením všímat své skutečné práce, aby se  opětovně nestalo, že 
na jednání zastupitelstva přijde občan našeho města s tím, že několik měsíců 
nedostal odpověď na svoji žádost adresovanou městu.

Michal Hirka, člen zastupitelstva města

VÝZVA K PŘEDKLÁDÁNÍ   ŽÁDOSTÍ O DOTACE PRO   

ROK 2008

Město Rokytnice v Orlických horách vyhlašuje pro rok 2008 možnost čerpání 
dotací na tyto programy :
1. Dotace na podporu sportu mládeže 
 - termín do 31.3.2008
2. Dotace určené na jednorázové, mimořádné a významné  akce 
 - termín do  30.10.2008
3. Dotace na podporu kultury a neziskových aktivit 
 - termín do 30.10.2008
Všem subjektům, které již v minulých letech čerpali dotace z těchto titulů 
budou v průběhu prosince 2007 rozeslány žádosti i s podmínkami.
Novým žadatelům, kteří budou mít zájem čerpat z těchto programů mají mož-
nost najít bližší informace na www.rokytnice.cz (dotace a granty), kde najdou 
jak podmínky pro čerpání tak i příslušné formuláře žádostí pro jednotlivé dru-
hy programů.
Bližší informace mají všichni možnost získat také na Městském úřadě 
v Rokytnici v Orlických horách nebo na tel. 736753700 p.Petr Mareš  (oblast 
podpory sportu mládeže a dotace na jednorázové akce) nebo na tel.608259005 
Mgr.Jan Morávek (oblast kultury a neziskových aktivit).                          

 Petr Mareš , místostarosta

UPOZORNĚNÍ PRO 
OBČANY

Na rok 2008 si občané mohou vyzvednout nové známky na popel-
nice na Finančním odboru  Městského úřadu v Rokytnici v O.h. 
(1. patro). Těmito známkami musí označit popelnice nejpozději do 
konce února 2008, kdy končí platnost loňských známek. Po tomto 
termínu nebudou neoznačené popelnice vyváženy.
Vydání známek je vázáno na plnění poplatkové povinnosti.

Vyjádření vedení města Vyjádření vedení města 

k výběrovému řízeník výběrovému řízení
Vážení čtenáři měsíčníku Horský kurýr,

  dovolte mi, abych reagoval na článek pana zastupitele Michala Hirky „Tako-
vé malé výběrové řízení“, ve kterém předkládá čtenáři své osobní pochybnosti 
o regulérnosti výběrového řízení a pravděpodobně se domnívá, že výběrová 
komise rozhodla zaujatě „pod tlakem doporučení“ tajemníka městského úřa-
du. Protože jsem této komisi předsedal, cítím povinnost se k této záležitosti 
alespoň v krátkosti vyjádřit. Podle zákona č.312/2002 Sb.o úřednících územ-
ně samosprávných celků je vedoucí úředník - tajemník městského úřadu 
v tomto případě osobou, která výběrové řízení na přijetí úředníka vyhlašuje, 
připravuje a shromažďuje veškeré podklady pro výběrovou komisi (vybraný 
úředník vykonává přenesenou působnost státu v obci), kterou současně dle 
zákona jmenuje. Na našem městském úřadu ovšem jmenování komise ještě 
schvaluje svým usnesením rada města. Vlastního výběrového řízení se tajem-
ník účastnit nesmí. Výběrová komise mu předá výsledek výběrového řízení 
na základě kterého jmenuje vybraného uchazeče na místo úředníka. Přípra-
va výběrového řízení na místo referenta Odboru výstavby a životní prostředí 
MěÚ Rokytnice v O.h. proběhla zákonným a regulérním způsobem. Nikdo 
z členů komise nebyl nikým intervenován, aby při výběru stranil některému z 
uchazečů. Tajemník městského úřadu nevydával k vlastnímu průběhu výběru 
žádná doporučení. Osobně jsem se s nim pouze bavil o tom, jaké možnosti při 
výběru komise má. Při zasedání komise jsem seznámil přítomné s písemnými 
podklady, které předložili jednotliví uchazeči a následně jsem se jich dotázal, 
zda-li vyhlásíme termín, kdy si jednotlivé uchazeče pozveme k pohovorům, 
příp. zda-li vybereme uchazeče přímo na zasedání komise. Po kratší diskusi 
se komise přiklonila k názoru, že se pokusí vybrat uchazeče přímo. Uchazeč, 
který byl následně vybrán, splnil veškeré požadavky, uvedené v oznámení o 
vyhlášení výběrového řízení ze dne 29.10.2007. Protože byla kvalita přihlá-
šených uchazečů, až na výjimky, vcelku vyrovnaná, přiklonila se komise při 
hodnocení více k hledisku odborného vzdělaní uchazečů, kdy náplň práce 
referenta klade důraz spíše na vzdělání zaměřené na oblast ochrany přírody 
a krajiny. Protože není pro toto referentské místo požadováno vysokoškolské 
vzdělání, nepřiklonila se komise na prvním místě k výběru uchazeče (absol-
ventky VUT), kterého ve svém článku zmiňuje pan zastupitel Michal Hirka. 
Možná měl pan zastupitel nějaký osobní zájem na tom, aby byla právě tato 
uchazečka s vysokoškolským vzděláním vybrána a přijata do pracovního 
poměru. Zda si dovolím použít slovníku pana zastupitele Hirky: „…můžu 
se mýlit, ale také nemusím být daleko od pravdy…“. Samozřejmě žertuji 
a prezentuji zde své ničím nepodložené dedukce. Závěry výběrové komise 
budou vždy výsledkem subjektivních názorů jejích jednotlivých členů a zpo-
chybňovat její práci jen proto, že bych sám vybíral jinak, je dle mého názoru 
trochu nezodpovědné jak vůči komisi, tak vůči vybranému uchazeči, který 
může mít nyní pocit, že  dosáhl svého pracovního zařazení nečestným způso-
bem. Záměrně zde neuvádím  žádná jména ani další bližší údaje, protože mi to 
nedovoluje zákon o ochraně osobních údajů. 
Na závěr musím konstatovat, že jakmile jsem se dozvěděl, že pan zastupitel 
Michal Hirka nesouhlasil s průběhem výběrového řízení a výběrem uchazeče, 
nabídl jsem mu okamžitě osobní schůzku, kde jsem ho chtěl s celým průbě-
hem podrobně seznámit. Velmi mě mrzí, že tuto schůzku odmítl a raději si 
vytvořil vlastní výklad celé věci, ve které jsou obsaženy, bohužel, i polopravdy 
a nepodložené domněnky.                       Petr Hudousek, starosta města   



Město Rokytnice v Orlických horách
pořádá

22.2.2008 od 20.00 hodin

I. reprezentační ples 
Města Rokytnice v O.h.

K + M + B
   Svátek tří králů je neodmyslitelně spjat s tříkrálovou koledou. Ačko-
liv tento obyčej ve druhé polovině dvacátého století prakticky vymi-
zel, díky Josefu Ladovi a jeho krásným obrázkům si většina z nás umí 
koledníky v bílých přepásaných košilích s papírovou korunou na hlavě 
docela dobře představit. Křesťané původně slavili svátek 6. ledna jako 
Zjevení Páně neboli den Ježíšova pokřtění. Z liturgického hlediska byl 
tento den důležitý také proto, že uzavíral vánoční oslavy a zahajoval 
přípravu na nejdůležitější křesťanský svátek – Velikonoce. Legenda 
praví, že když se v Betlémě narodil Ježíš, přišli od východu mudrci, 
později došlo k jejich záměně za krále, s dary pro malého Ježíška. 
Původně bylo mudrců více, počet kolísal mezi třemi a dvanácti. Nako-
nec se jejich počet ustálil na třech a tři byly i dary, které králové děťátku 
přinesli ( zlato, kadidlo a myrha). Cestu k Betlému jim ukázala jasná 
hvězda. 
   Tříkrálovou koledu ve středověku vykonával kantor se svými žáky, 
později kněz s ministranty. Přišli do domu, koledovali, kropili dům 
svěcenou vodou a na dřevěný rám dveří napsali posvěcenou křídou 
písmena K+M+B a letopočet. Písmena znamenají buď počáteční ini-
ciály jména každého krále, tzn. Kašpar + Melichar + Baltazar, podle 
některých historiků by však mohla znamenat zkratku starého požehnání 
„Christis mansionem benedicat“, česky „Kristus nechť požehná tento 
příbytek“.
   Pro současné české rodiny znamená svátek Tří králů konec Vánoc, 
odstrojování stromečku a v posledních letech i den, kdy se koná tříkrá-
lová sbírka. Až tedy potkáte 6.ledna skupinku tříkrálových koledníků, 
kteří žádají o pomoc pro lidi v nouzi, buďte štědří a otevřete svá srdce i 
peněženky.                   duš

KONCERT VE FARNÍM KOSTELE

VÁNOCE NA KOPEČKU

   15. prosince 2007 proběhl již tradiční vánoční řemeslný jarmark v chráněných 
dílnách Sdružení Neratov v Bartošovicích v Orlických horách.
   K vidění a zakoupení byly výrobky keramické a tkalcovské dílny, vánoční vazby, 
výrobky brašnáře, med, medovina, svíčky. K vidění byly i ukázky řemesel: např. 
práce kameníka, pletení vánočních ozdob ze slámy a ze šustí, spřádání vlny. Na 
jarmarku obdrželi nové certifi káty výrobci používající značku „Orlické hory - ori-
ginální produkt“. K občerstvení byla vánočka s máslem, tradiční zelňačka, klobásy 
a nechyběl vánoční punč. Mediálním partnerem jarmarku bylo Rádio OK. Jeho 
moderátoři byli na místě a vysílali několik přímých vstupů do vysílání. Vánoční 
Kopeček navštívilo asi 600 lidí. Tímto si také Vás dovolujeme pozvat na Velikono-
ce na Kopečku, které budou 15.3. 2008.                       (Kop.)

� V úterý 25.12 ve farním kostele zahráli a zazpívali žáci hudeb-
ních kurzů Františka Grulicha.        Foto: JKO

z hraje skupina Lucky Band
z předtančení dětí z mateřské  školy 
z předtančení: Horské myši
z vystoupení skotského dudáka
z bohatá tombola
z Předprodej  vstupenek od 1. 2. 2008 TIC Rokytnnice

Finanční prostředky získané v tombole budou věnovány 
v Mateřské škole v Rokytnici v O.h.na vybavební hrními prvky.

Generálním partnerem plesu Města je GUSEPPE a.s. 
Rokytnici v O.h.

ŘÍČKOVSKÉ 

DĚTI NA NOVĚ
   Jedno všední odpoledne mi zavolal kamarád, že má do Říček přijet natáčet 
televize Nova a že shání pro svou reportáž místní děti. 
Zvědavost mě přiměla vzít své dvě děti a vyrazit na smluvené místo k bytov-
kám. Tam již čekalo několik nadšených dětí se sáňkami a boby, které byly 
podmínkou. Poté přijela modrá Octavia, z ní vyskočili dva mladíci s kamerou 
a šlo se na kopec za kostelem natáčet. Tématem byly radovánky na sněhu. Děti 
prováděly psí kousky a reportéři byli s jejich výkony spokojeni.
   V následujících dnech jsem netrpělivě očekávala zmíněnou reportáž v odpo-
ledních zprávách. Dočkala jsem se a potěšilo mně, že se obyčejné děti z vesnice 
objevily na Nově a to „ jen tak „ při jejich každodenní zábavě.                     ZS



ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE

VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI NAŠEHO REGIONU - 78. díl

Jan Krčmář

Z HISTORIE NEJKRATŠÍ Z PODORLICKÝCH LOKÁLEK
OPOČNO – DOBRUŠKA - I. DÍL

Spojnice
Křižovatka

? ?

KNIHOVNA O STRÁNKU ZPĚT
Rok 2007 je za námi, tak je čas, kdybychom měli rok předešlý zhod-
notit. 
Knihovna prošla v minulém roce zásadními změnami. Jak už všichni 
víte p. Ing.V. Jiroutová, která zastávala funkci knihovnice několik let 
odešla na mateřskou dovolenou a po jejím odchodu se knihovna i 
s novou knihovnicí přestěhovala do nových prostor na náměstí do 
Domu služeb.
Změna adresy jistě knihovně prospěla, o čemž vypovídá nárůst čtenářů. 
Což je jistě vzhledem k době, kdy není čas moc na nic dobře. Ráda bych 
poděkovala všem čtenářům, bez kterých by knihovna v Rokytnici neby-
la. Ty kteří třeba o návštěvě knihovny přemýšlí, moc ráda uvítám.

SHRNUTÍ ZA ROK 2007

Knížní fond obsahuje zhruba :   7 600 svazků knih
Zaregistrováno je :    110 čtenářů
V roce 2007 bylo nakoupeno :   180 nových knížek 
Meziknihovní výp. Službu využilo :  26 čtenářů

S přáním všeho dobrého do nového roku 
Lucie Seidlová  knihovnice 

V případě jakýchkoliv dotazů je možné mě kontaktovat:
lucie.seidlova@mu.rokytnice.cz, 

nebo na tel.: 491 616 993 v otevírací době knihovny.

Knihovna v Rokytnici

ZAJÍMAVÉ NOVINKY LEDEN 2008

Pro dospělé :

Detektivky :
102 minut – Dryer. J.

Spartakiádní vrah – Bláha S.
Kryptograf – Hill. T.

Hon na Vermeera - Balliettová

Historické romány :
Bláznův polštář – Putík, J.

Fanfáry pro krále – Kožík, F. 

Ostatní beletrie :
Pravda někdy bolí a jiná erotika 

– Lodge, D. 
Kavárna žal – Švejna J.

Cizinec v zrcadle – Sheldon, S. 

Vzestup a pád ČSSD – Zeman, M. 
Sanctum – Mina, D.

 
Naučná literatůra :

Buď v pohodě – Víšková, T.
Dalí - Genzmer

Nauka o seberealizaci – Swami
Malá fitness kuchařka – Mach, I. 

MS ve fotbale 2006 Německo
Freud a nevědomí – Sauret,M.

Pro děti a mládež :
Křídla,jablka a dalekohledy 

– Parisiová, A.
Perníková chaloupka – Vecchi, A. 
Jak přičarovat lásku – Konigová, B.
Cesta za dobrodružstvím – Placák, P.

OKÉNKO DO HISTORIE 

ANEB ROKYTNICKÁ 

VŠEHOCHUŤ

Městské informační a kulturní středisko:

v nových prostorách městské knihovny v 1. patře 
domě služeb, náměstí T.G.M. v Rokytnici v O.h. 

je veřejnosti 
zpřístupněna od 11.12.2007do 28.2.2008: 

Výstava „Okénko do 
historie aneb 

rokytnická všehochuť“. 
Otevírací doba výstavy: úterý a čtvrtek od 13 do 18 hodin
  sobota a neděle od 15 do 17 hodin
                         
Ceník vstupného :   základní vstupné 10,-Kč
                                 snížené vstupné 5,-Kč 

(důchodci nad 62 let, děti a mládež do 18 let a studenti do 26 let)
zdarma mají na výstavu přístup děti do 6 let věku,  držitelé průkazu                           

TP, ZTP a ZTP-P včetně jejich doprovodu



BETLÉMSKÉ SVĚTLO

   Stejně jako na mnoha místech České republiky mohli lidé z Rokyt-
nice a okolí na Štědrý den získat Betlémské světlo.
   Plamínek zažehnutý v Bazilice narození při jesličkách ve městě 
Betlém (dnešní Palestina) rodišti Ježíše Krista přivezli do Rokytni-
ce v neděli 23.12. členové organizace Junák - Svaz skautů a skautek 
České republiky. Lidé si plamínek pokoje a lásky odnesli téměř do 50 
domácností. Rozdávání Betlémského světla se ujal starosta města p. 
Petr Hudousek.                                                       Text a foto: JKO

PŮLNOČNÍ MŠE V ROKYTNICI

� S fotoaparátem jsme navštívili půlnoční mši v rokytnickém far-
ním kostele.          Foto: JKO

   V celé Rokytnici bylo 31.12. na Silvestra poměrně živo. Zábavná pyrotech-
nika se ozývala v ulicích města od večera až do pozdních ranních hodin.
Příchod Nového roku 2008 slavili, krom jiných míst, také v sále rokytnické 
restaurace Klub, kde po celý večer zajišťoval hudební produkci DJ J.Januš, 
kterého zachycuje náš snímek.

SILVESTR V ROKYTNICI V O.H.

   Před půlnocí se rokytnické náměstí zaplnilo lidmi, kteří zde společ-
ně oslavili příchod Nového roku přípitkem šampaňského a odpálením 
zábavné pyrotechniky.

POŽÁR STODOLY NA ŘÍČKÁCH   

A VZNÍCENÍ SAZÍ V ROKYTNICI

   Na Silvestra o půl osmé večer vyjížděli rokytničtí hasiči k požáru stodoly v Říč-
kách. Po příjezdu na místo byl požár již značného rozsahu. Zásah komplikoval 
špatný přístup a silný dým. Na místě spolupracovali rokytničtí hasiči s pěti dalšími 
jednotkami a s Policií ČR. Hasiči zabránili rozšíření požáru na vedlejší rekreační 
chalupu, která byla od stodoly vzdálena cca 15m. Dohašování a rozebírání kon-
strukcí včetně uskladněného materiálu probíhalo až do 02:30 hod. 1.1.2008. 
Po návratu na základnu museli rokytničtí hasiči společně s HZS RK vyjíždět ještě 
ke vznícení sazí v komíně na Sídlišti 1. Máje v Rokytnici v O.h.

 foto JKO



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

JEDNODENNÍ PROTESTNÍ STÁVKA
  Na den 4. prosince 2007 vyhlásila velká část škol jednodenní protest-
ní stávku. Přidala se také naše rokytnická škola. Stávkou chtěli pracov-
níci ve školství vyjádřit nesouhlas se záměrem vlády snižovat výdaje 
na školství, nesouhlas se snahou státu převést zodpovědnost za fi nan-
cování některých služeb poskytovaných  v oblasti regionálního škol-
ství a doposud garantovaných státem (učební pomůcky, učebnice, další 
vzdělávání…) na zřizovatele, resp. na rodiče. Dalším důvodem stávky 
byl nesouhlas se snížením reálných platů ve školství jako s důsledkem 
navrhovaného rozpočtu.
   V návrhu rozpočtu pro regionální školství  – tzn. pro mateřské, základ-
ní a střední školy na rok 2008 není v položce ostatní běžné výdaje – 
pořízení učebnic, učebních pomůcek, výtvarného materiálu, vybavení 

škol, ale i na další vzdělávání pedagogických pracovníků zohledněno 
zdražování v příštím roce. Naopak rozpočet pro rok 2008 je oproti roku 
2007 v této položce ještě snížen. A jaký to bude mít dopad?
   Již v současné době se většina škol potýká  s  nedostatkem fi nančních 
prostředků a s problémy, jak fi nančně zabezpečit učebnice a učební 
pomůcky  pro své žáky. Chybějící fi nanční prostředky budou muset 
školy vyžadovat na svém zřizovateli, popřípadě na rodičích. 
   Stávka určitě zkomplikovala sitauci řadě rodičů tím,  že se 4. 12. 
2007 na jeden den školy zavřely. Ale pokud by pracovníci školství 
nedali najevo nesouhlas s přístupem vlády a nepožadovali navýšení 
fi nančních prostředků do regionálního školství, v dalším roce by již 
bylo pozdě.        Výbor ZO ČMOS při ZŠ Rokytnice v O.h.

ZLATÝ SLAVÍK 2008

   Stalo se malou tradicí, že se v před-
vánočním čase ve škole pořádá soutěž 
Zlatý slavík. Letošní školní kolo pro-
běhlo dne 27.11. 2007 a soutěžících bylo 
opravdu dost. „Stará garda“ zpěváků, 
zakončená Pavlou Rozsívalovou a Niko-
lou Hirkovou, které letošní školní rok 
končí základní školu, odešla, a tak rádi 
vidíme, že nastupují nové a nové dětičky 
a že se jejich řady rozšiřují. A věřte, že 
mezi nimi najdeme hodně talentů. Zpě-
váků se přihlásilo tolik, že byl první stu-
peň rozdělen do dvou kategorií.

V mladší kategorii 1. stupně se umístily tyto děti:

1.místo Anička Klimišinová
2.místo Adrianka Ksandrová
3.místo Barborka  Skutilová

V kategorii starších dětí prvního stupně obsadily:

1.místo Martin Šudrla
2.místo Pavlína Nováková
3.místoKamila Nováková

   Na druhém stupni byly přihlášeny pouze dvě zpěvačky, Pavla Rozsíva-
lová a Nikola Hirková. Není se mnoho co divit, že pouze ony dvě, neboť 
jejich „zlato v hrdle“ a vystupování opravdových zpěvaček odradí každou 
konkurenci. Na prvním místě se umístila Pavla Rozsívalová a na druhém 
Nikola Hirková. 
Za Zlatého slavíka bych chtěla poděkovat všem účinkujícím, neboť byli 
úžasní i odvážní, také porotě a hudebnímu doprovodu. Velké díky patří 
kuchařkám ze školní jídelny, které pro děti napekly sladké dobroty. V nepo-
slední řadě chci popřát nám všem, aby ve světě kolem nás zněly písničky 
a hudba častěji a častěji a abychom se i my dospělí dokázali zastavit a se 
svými dětmi si zazpívat.     A.Ksandrová

PROČ JE ZLATÝ SLAVÍK 2008 JIŽ VYHLÁŠEN?
 
   Pěvecká soutěž Zlatý slavík je pod tímto názvem pořádána jenom na 
úrovni našeho školní kola při ZŠ Rokytnice v O.h. Vítězové z prvních 
třech míst na 1. a 2. stupni postupují do kola oblastního. Tato soutěž 
je však součástí celostátní pěvecké soutěže pro děti základních ško-
la a základních uměleckých škol pořádané pod názvem Karlovarský 
skřivánek. A protože soutěž probíhá již začátkem roku, musí základní 
školy své školní kolo stihnout do termínu podání přihlášek do oblast-
ního kola, což je začátkem ledna. Proto si naše škola touto soutěží 
zpestřuje předvánoční čas. A název si upravila jenom pro své potřeby, 
s nadějí, že jednou se z rokytnického Zlatého slavíka stane třeba Kar-
lovarský skřivánek. Však také již tři naši zpěváčci se v minulosti do 
celostátního kola probojovali. A víte kdo ze známých tváří prošel také 
Karlovarským skřivánkem? Superstar Zbyněk Drda. Takže našim 
malým zpěvákům by to mohlo být motivací, aby své hlásky nene-
chávali ležet ladem. On totiž ani v soutěži Superstar, dělané na efekt, 
kdy během několika málo týdnů vyjde na pěveckém nebi nová hvěz-
da, neuspěje člověk jen tak, aby za sebou neměl žádnou pěveckou 
minulost. A je jen velmi těžké se na vysoké úrovni v silné konkurenci 
udržet. Rozhodně ne bez značné snahy. Ale člověk přeci nezpívá jen 
proto, aby z něho byla hvězda. Teda, neměl by. Měli bychom si vzpo-
menout, jaké to je, zpívat jen tak pro radost.                                 Ro



VYCHOVATELKA 

JE MYSLIVEC

„Naše paní vychovatelka 
je myslivec….“
  Tak s těmito slovy odcházela 
žákyňka 1. třídy po vyučování 
s rodiči domů.
   V rámci celoročního projektu 
„Kdopak to tu s námi je?“ dít-
ka z 1. třídy besedovala s paní 
vychovatelkou Ludmilou Hamáč-
kovou – tedy myslivcem – o lese, 
zvěři a práci myslivce. Trofeje, 

brokovnici a náboje si děti moh-
ly prohlédnout a osahat, proto 
z nich byly nejvíce nadšené. Řeč 
byla i o zajíci, který byl masko-
tem všech školních činností celý 
prosinec.
   Jaké zvířátko bude provázet 
činnostmi a učením v měsíci led-
nu? Zeptejte se jakéhokoli prv-
ňáčka z rokytnické školy.

JL, učitelka 1. tř.

NA VÝSTAVĚ BETLÉMŮ

   Ve středu 19. 12. 2007 jsme se vypravili na Výstavu Betlémů do 
Rychnova nad Kněžnou. To byla krása, nemohli jsme se vynadívat. 
Když se nás paní vychovatelka zeptala, který Betlém se nám líbil nej-
více, neuměli jsme ani odpovědět. Líbily se nám všechny. Betlémy ze 
dřeva, z keramiky, z kukuřičného šustí, perníkové, textilní, háčkova-
né, papírové, Betlémy z Čech i z Mexika, Betlémy nové nebo taky 100 
let staré. Všechny byly krásné … 
… a teď už se těšíme na Vánoce, ať jsou pro nás veselé a Vám, čtená-
řům, přejeme šťastný nový rok 2008.                 děti ze školní družiny

VÝSTAVA PRACÍ KLIENTEK Z 

DOMOVA NA STŘÍBRNÉM VRCHU

� Před Vánoci byla k vidění výstavka prací klientek z Domova 
na Stříbrném vrchu v Domě s pečovatelskou službou a také ve 
vestibulu základní školy v Rokytnici v O.h.

Srdečně děkujeme paní Jedličkové, která dne 
12.12.2007 připravila pro děti ze 2. třídy Mateř-
ské školy v Rokytnici v O.h. jedinečnou akci: Den 
malovaných  ozdob. Děti si samy podle své fantazie 
pomalovaly a barevnými třpytkami posypaly ozdoby 
různých tvarů a velikostí. Paní Jedličková též dětem 
ukázala své vlastní výrobky a podarovala je vlastní-
mi ozdůbkami. Dětem se akce velmi líbila, a i když se 
mnohé třpytily od barevného sypání, radost při chlu-
bení maminkám neznala mezí.                              pa

ĎÁBELSKÁ ŠKOLA

   V úterý 18. prosince 2007 to v sále U Ryků vypadalo docela straši-
delně. Rojili se tam totiž raráškové a strašili svoje maminky a taťky. 
Se svým vánočním programem pod názvem Ďábelská škola vystoupily 
děti ze ŠKOL(ičk)Y v Pěčíně. V hodinovém představení ukázali čertíci 
svým blízkým, co všechno se ve školce a ve škole naučili. Besídka se 
divákům líbila a děti svým rodičům slíbily, že v roce 2008 se z čertíků 
stanou andílci.                                                                                   duš  

Školní zpravodaj Kurýr(ek)



* INFORMACE Z  OBCÍ ** INFORMACE Z  OBCÍ *

Datum  Jméno lékaře Adresa ordinace Telefon
19.01. MUDr. Hlavsová Lenka Komenského 259, Kostelec nad Orlicí 494 323 958
20.01. MUDr. Hrbáčová Eva Na Trávníku 1232, Rychnov nad Kněžnou 494 532 330
26.01. MUDr. Ježková Marie Komenského 481 , Kostelec nad Orlicí 494 321 511
27.01. MUDr. Kahlerová Blanka J. Pitry 448 , Opočno 494 667 123
02.02. MUDr. Seidlová Zdenka Skuhrov nad Bělou 17 494 598 205
03.02. MUDr. Kašparová Dagmar Voříškova 169 , Vamberk 602 514 715
09.02. MUDr. Kašparová Helena Smetanovo nábř. 334 , Vamberk 494 501 711
10.02. MUDr. Lehký Bořivoj poliklinika, Pulická 99, Dobruška 494 622 114
16.02. MUDr. Loukota Jan R.Drejsla 619 , Dobruška 494 621 665
17.02. MUDr. Malátková Ludmila poliklinika Rychnov nad Kněžnou 494 515 696
23.02. MUDr. Nentvichová Eva K.Michla 942 , Dobruška 494 623 775
24.02. MUDr. Plšková Ivona Svatohavelská 266 , Rychnov nad Kněžnou 494 534 841

ZUBNÍ POHOTOVOST - ROZPIS SLUŽEB
ordinační hodiny  : sobota , neděle , svátek   08,00 - 12,00 hod.

DO ŘÍČEK V ORLICKÝCH HORÁCH
PRACOVNÍ DNY (kromě 31.12.2007)

směr TAM    x   x     x     x     x     5
Rokytnice v Orl.horách 6:10 9:00 11:50 14:25 16:45 20:45
Říčky, hostinec 6:25 9:15 12:05 14:40 16:59 20:59

směr ZPĚT   x   x    x     x     x
Říčky, hostinec 6:25 9:20 12:05 14:40 17:00
Rokytnice v Orl.horách 6:40 9:35 12:20 14:55 17:14

Poznámky: x – jede v pracovní dny (kromě 31.12.), 5 – jede pouze v pátek

SOBOTY, NEDĚLE A SVÁTKY (a také 31.12.2007)
směr TAM 6,+  6,+  6,+12 6,+12

Rokytnice v Orl.horách 8:45 12:45 15:30 17:44
Říčky, hostinec 9:00 13:00 15:44 17:58

směr ZPĚT  6,+    30  6,+12  6,+12  6,+12

Říčky, hostinec 10:45 13:00 14:45 15:50 18:00
Rokytnice v Orl.horách 11:00 13:15 15:00 16:05 18:15

Poznámky: 6 – jede v sobotu, +  jede v neděli a svátky (a také 31.12.) 12 – nejede 24.12 a 31.12.  30 jede pouze 24.12. a 31.12.

DO BARTOŠOVIC V ORLICKÝCH HORÁCH A ORLICKÉHO ZÁHOŘÍ
PRACOVNÍ DNY (kromě 31.12.2007)

směr TAM   x     x     x    x     x
Rokytnice v Orl.horách 6:45 10:45 15:05 16:45 20:45
Bartošovice v Orl.h. 7:03 11:03 15:23 17:03 21:03
Orlické Záhoří    - 11:28     - 17:28 21:30
směr ZPĚT   x   x     x     x     x
Orlické Záhoří 5:15   - 11:30     - 17:30
Bartošovice v Orl.h. 5:42 7:27 11:57 15:42 17:57
Rokytnice v Orl.horách 6:00 7:45 12:15 16:00 18:15

Poznámky: x – jede v pracovní dny (kromě 31.12.)

SOBOTY, NEDĚLE A SVÁTKY (a také 31.12.2007)
směr TAM 6,+  6,+  +13

Rokytnice v Orl.horách 8:45 12:43 18:45
Bartošovice v Orl.h. 9:02 13:00 19:03
Orlické Záhoří 9:26 13:26 19:30

směr ZPĚT   6   6,+   6,+
Orlické Záhoří 6:15 10:30 14:30
Bartošovice v Orl.h. 6:42 10:57 14:57
Rokytnice v Orl.horách 7:00 11:15 15:15

Poznámky: 6 – jede v sobotu, +  jede v neděli a svátky (a také 31.12.) , 12 – nejede 24.12 a 31.12.
13 – nejede od 23.12. do 25.12., nejede 30.12., 23.3., 5.7. a 16.11.

DO DEŠTNÉHO V ORLICKÝCH HORÁCH
SOBOTY, NEDĚLE A SVÁTKY (a také 31.12.2007)

směr TAM 6,+    +
Rokytnice v Orl.horách 8:45 12:43
Deštné v Orl.h. Šerlich 9:45 13:57
Deštné,hotel Orlice 9:53 14:05

směr ZPĚT  6,+     +
Deštné,hotel Orlice 10:09 14:08
Deštné v Orl.h. Šerlich 10:15 14:15
Rokytnice v Orl.horách 11:15 15:15

Poznámky: 6 – jede v sobotu, +  jede v neděli a svátky (a také 31.12.)

SKIBUSY z Rokytnice v Orlických horách 2007/2008

DO ČENKOVIC
SOBOTY, NEDĚLE A SVÁTKY

směr ZPĚT  6,+    +
Deštné,hotel Orlice 10:09 14:08
Deštné v Orl.h. Šerlich 10:15 14:15
Rokytnice v Orl.horách 11:15 15:15

směr TAM  6,+     +
Rokytnice v Orl.horách 8:45 12:43
Deštné v Orl.h. Šerlich 9:45 13:57
Deštné,hotel Orlice 9:53 14:05

Poznámky: 6 – jede v sobotu, +  jede v neděli a svátky
15 – spoje jedou od 22.12.2007 do 24.3.2008, nejedou 24.12 a 31.12.

PĚČÍN
z Ve čtvrtek 13. prosince se v pohos-
tinství U Rychtáře konalo poslední 
veřejné zasedání pěčínského zastu-
pitelstva v roce 2007. Přítomno bylo 
všech sedm zastupitelů.
z Z jednání uvádíme: zastupitelstvo 
schválilo úpravu příjmů v rozpočto-
vém opatření ze dne 27. listopadu, roz-
počet DSO Rychnovsko pro rok 2008 
a rozpočtové provizorium hospodaření 
obce Pěčína do schválení rozpočtu na 
rok 2008
z schválilo poskytnutí příspěvku ve 
výši 700 korun pro Farní charitu Rych-
nov n.Kn. (na sl. Bubnovou)
z dodatek smlouvy se společností 
EKOLA České Libchavy ve smyslu 
navýšení na svoz odpadů na 65 400 
Kč a dodatek smlouvy se společností 
POVODÍ LABE s navýšením pro rok 
2008 na částku 2 500 Kč.
z dále byl schválen plán zimní údržby 
obecních komunikací pro rok a plán 
akcí pro rok 2008.
z Zastupitelstvo vzalo na vědomí 
mimo jiné informaci o zpracováva-
ném územním plánu obce, o zapůjčení 
nádob na likvidaci bioodpadů a o jed-
nání k získání fi nančních prostředků 
na domovní čistírny odpadních vod.

V TIC 
v Rokytnici v O.h. jsou zdarma 

k dispozici nové letáčky o 
HISTORII MĚSTA 

ROKYTNICE 
V ORLICKÝCH 

HORÁCH a 
VOJENSKÉM 

MUZEU HANIČKA.



TRAFIKA KUNC PETRTRAFIKA KUNC PETR
ROKYTNICEROKYTNICE v O. h. v O. h.

NABÍDKA  DVD NA MĚSÍC LEDEN:

� SHREK 3
� PIRÁTI Z KARIBIKU 
     NA KONCI SVĚTA
� HARRY POTTER A 
     FENIXŮV ŘÁD
� LAVINA

� KRÁLOVSTVÍ PRSTENU
� ZADRŽ DECH
� LOĎ SMRTI
� EVILENKO
� V MOCI ĎÁBLA
� PŮLNOČNÍ POMSTA

Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

z dobíjení telefonů přes terminál 
z kurzové sázení
z sazka, sportka ON-LINE 
z denní tisk z  upomínkové předměty 
z drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek 6 - 17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

 k nákupu!

ŽALUZIE KRČMÁŘ
� Žaluzie všech druhů, typů a provedení
� Termotěsnění do oken a dveří
� Termoizolační dvojskla
� Sítě proti hmyzu do oken a dveří
� Termorolety plastové i hliníkové
� Garážová vrata, markýzy a rimini
� Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

    www.zaluziecz.cz
    e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

Mistrovství 
České republiky
v motoskijöringu 

v Pěčíně
Jede se za příznivých sněhových podmínek 

dne 27.1 2008  

PRODEJNA BARVY - LAKYPRODEJNA BARVY - LAKY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz
Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733

z nabízí širší sortiment nátěrových hmot
   a ostatní materiál
¾ sádrokartonové desky KNAUF
¾ tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
¾ stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
¾ suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
¾ tmely, lepidla na veškeré povrchy
¾  barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury
¾   malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
¾  barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
¾  antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta
¾ fasádní barvy dle odstínu

Šediváčkův long
Od 22 do 26 ledna 2008 
se bude v Deštném a jeho 
okolí konat již XII. roč-
ník extrémního závodu 
psích spřežení  Šediváč-
kův long. 

Čtyřdenní etapový závod, který je brán jako jeden z nejtěžších 
svého druhu prověří řadu závodníků z mnoha států Evropy i 

jejich čtyřnohé miláčky.



POD POKLIČKOU ŠKOLNÍ JÍDELNY

Smluvila jsem si schůzku s vedoucí školní jídelny v Rokytnici v  O.h. 
paní Evou Tuhárskou a zeptala se jí na pár věcí, protože popularita 
rokytnické školní jídelny je dosti velká.  Myslím, že i náš čtenář rád 
nahlédne  pod pokličku  a dozví se něco víc ze zákulisí úspěšné kuchy-
ně. /Dovoluji si v rozhovoru tykání, neboť se s paní Evou známe již 
spoustu let/.

z Školní jídelny nemají mezi lidmi zrovna dobrou pověst, ale ta 
naše je velmi oblíbená. Jak a čím se docílí toho, že právě do školní 
jídelny chodí rádo jíst tolik lidí ?
  Snažíme se držet krok s dobou. Nabízíme na výběr dva druhy jídel 
pro děti a navíc třetí jídlo pro cizí strávníky. Vaříme jídla klasická, ale i 
moderní. Občas vyzkoušíme i zcela nové pokrmy. Takže se u nás najedí 
chlapi „od lopaty“ i ženy hledící na štíhlou linii. Navíc obohacujeme 
nabídku o různé tématické jídelníčky - velikonoční, vánoční, mikuláš-
ský, atd. Každý rok před hlavními prázdninami chystáme dětem Týden 
splněných přání, a to dovolíme i úlety, jako je pizza, bavorské vdoleč-
ky, hranolky a jiná, dětmi tolik milovaná, nezdravá jídla. Navíc jednou 
ročně chystáme i dny cizích kuchyní. Už jsme jedli v Itálii, ve Francii, 
v Řecku, na Slovensku a také v exotických arabských zemích. Dále si 
myslím, že své dělá i příjemné prostředí jídelny. Moderní vybavení, 
výzdoba a látkové ubrusy jsou samozřejmostí.
z    Vím, že Tvá cesta do „šéfovského“ křesla školní jídelny v 
Rokytnici byla docela zajímavá. Čím vším jsi prošla, než jsi do něho 
zasedla?
  Můj původní obor je zemědělství. Po maturitě jsem nějaký čas praco-
vala u dostihových koní. Pak jsem se věnovala svému oboru zootechni-
ka. Práce to byla zajímavá a bavila mě. Po roce 1989 začalo zemědělství 

celkově upadat (bohužel) a najednou nebylo pro nás absolventy země-
dělských škol místo. Tak jsem odešla do Prahy a začala pracovat jako 
kuchařka. Při práci jsem absolvovala učňovský obor kuchař - číšník. No 
a jak s námi občas ten osud zatočí a postaví si nás, jak potřebuje, měli 
jsme v té době sraz od střední školy po pěti letech. S mojí spolužačkou 
a kamarádkou Vlaďkou jsme si tak povídaly a povídaly o koních, o 
horách,... Návštěva Rokytnice na sebe nadala dlouho čekat a do dvou 
měsíců už jsem se z Prahy stěhovala do Rokytnice. Do mateřské dovo-
lené jsem pracovala v hotelu Eduard u manželů Chytilových jako ser-
vírka. To byla také dobrá škola. Po mateřské  jsem pak nastoupila u 
společnosti Adeva s krásnou funkcí kuchařka - řidič. A odtud už byl jen 
krůček k funkci vedoucí školní jídelny. Od roku 2003 je základní škola 
samostatným právním subjektem a spadá pod ní i jídelna. Takže teď 
pracuji jako vedoucí jídelny opravdu školní.

z Kolik lidí v naší školní jídelně vlastně pracuje a chystáte se 
rozšířit pracovní místa? Vždyť nabídka vašich služeb je dost široká 
a často přesahuje rámec služeb školních jídelen.
  Pracuje nás zde  šest včetně mne. Mám šikovný tým děvčat, takže 
všechny práce zastanou v tomto počtu.
z Vedle obědů pro školní děti a personál zajišťujete i závodní 
stravování, občerstvení na různých společenských i sportovních 
akcích. Kolik máte přihlášených strávníků a co všechno si u vás 
můžou občané a organizace objednat?
  Stravujeme přibližně 200 dětí, zaměstnanci a ostatní strávníci čítají 
dalších asi 100 obědů. Jinak zajišťujeme různé hostiny, rauty, oslavy, 
stravování lyžařských kurzů, soustředění, a to včetně snídaní a večeří. 
Dále nabízíme širokou škálu vlastních výrobků- obložené mísy, chle-
bíčky, knedlíky, buchty a dle individuální domluvy i další.
z    Jaké ceny chystáte pro rok 2008 ?
  Vzhledem k neustále se zvyšujícím cenám potravin, energií a ostatních 
vstupů jsme nuceni od nového roku zvýšit ceny obědů. Svoji roli v tom 
hraje i zvýšení sazby DPH z 5 % na 9 %. Jsme totiž plátci DPH. Ceny 
obědů budou činit 20, 22 Kč a 24 Kč pro školní děti, 47 Kč pro důchod-
ce a 50 Kč pro ostatní strávníky. Snažíme se držet ceny v rozumné míře. 
Poslední zvýšení cen obědů u nás proběhlo v roce 2005, a to bylo jen 
navýšení ceny o DPH.
z Vím,že nepocházíš z Rokytnice. Podařilo se Ti zde zapustit 
pomyslný kořínek nebo jsi nenašla k tomuto městečku ten správný 
vztah pravého rodáka ?
  Myslím, že jsem tady ten kořínek už zapustila...Mám zde rodinu, 
koně a práci, která mě baví. Miluji tady přírodu a tu atmosféru hor-
ského městečka, kde každý zná každého a večer člověk nemusí mít 
strach jít sám po ulici. Jen toho politikaření by zde mohlo být méně. 
Vždycky, když mám nějakou slabou chvilku, nasedlám koníka, vyjedu 
na nějaký kopec, rozhlédnu se a řeknu si- ale stejně je tady krásně!                                                                                             
                          Děkuji za příjemný rozhovor. Vladimíra Jiroutová

ROKYTNIČTÍ VOLEJBALISTÉ 

A VOLEJBALISTKY 

DOBÝVALI POLSKO
   Rokytnický volejbalový tým OUTDOOR SPORT TEAM se v sobo-
tu 17.11. 2007 zúčastnil mezinárodního volejbalového turnaje v pol-
ském městě Bystrica Klodska. Rokytnický volejbal byl v turnaji 
zastoupen v mužské i ženské kategorii. Muži bojovali do posledního 
míče, ale přesto skončili ve velké konkurenci až na čtvrtém místě. 
Ženy si vedly lépe a nakonec obsadily perfektní druhé místo.
Byl to první mezinárodní turnaj, který ženský i mužský tým rokyt-
nického volejbalu absolvoval. Na skvěle zorganizovaném turna-
ji, který pořádalo Bystrzyckie Centrum Kultury Fizycznej, tak šlo 
zejména o sbírání zkušeností a vyzkoušení si soutěžní volejbalové 
atmosféry.                                 duš



TJ SOKOL PĚČÍN 
pořádá

v pátek 
18.1.2008 

v SÁLE U RYKRŮ 
SOKOLSKÝ 

PLES

zHraje: Relax Náchod
zPředtančení: „Myši
 z hor po 20ti letech“

zTombola
zObčerstvení zajištěno

VÁNOČNÍ BESÍDKA V KLUBU
  Ve čtvrtek 20.12 proběhla v 
sále kulturního domu Klub tra-
diční vánoční besídka rokytnické 
Základní školy. Dlouhá a náročná 
práce dětí i učitelů vyvrcholila 
dvouhodinovým 22 bodovým pro-
gramem.  Sledoval ho do posled-
ního místečka zaplněný sál. Kdo 
nepřišel s dostatečným časovým 
předstihem neměl již téměř šan-
ci najít místo k sezení. Všechna 
vystoupení byla hezká a povedená. 
Diváci se po celou dobu trvání pro-
gramu velmi dobře bavili. Mnozí 
si ani nevšimli příchodu policejní 
hlídky, která v sále hledala jakého-
si hříšníka.                    Foto: JKO

   Je 6. ledna. Z nebe se sypou vločky a já se koukám na tu 
nádheru okénkem z krabice, která se mi teď na necelý rok sta-
ne domovem. Z krásného, teplého a voňavého bytu jsem byla 
násilím přemístěna do tmavé komůrky ve studeném, špinavém 
panelákovém sklepě. Říkáte si, že jsem nějaký padouch, zlo-
syn, vězeň nebo násilník? Kdepak. Jsem obyčejná vánoční 
koulička. Vlastně nejsem obyčejná. Jsem překrásná. I přesto 
mě opět šoupli zpátky do krabice. Necitové! A tak tu trpím 
měsíc po měsíci.
   Únor: Nechápu, proč jsem si tak stěžovala. Vždyť je tu přece 
krásně. Ticho, klid a pohoda. Konečně se můžu prospat, aniž 
by mi do očí svítili ty světýlka ze stromečku.
   Březen: Začínám se trochu nudit. Už mě ani ten spánek neba-
ví.
  Duben: Už chápu, proč jsem nechtěla zpátky! Je mi zima a 
nic se tu neděje.
   Květen: Trochu se tu oteplilo, ale nuda tu je pořád. Přestá-
vám vidět ven, protože krabici začíná pokrývat prach. 
   Červen: Nic nevidím. A začíná mi tu být teplo.
   Červenec: Děti mají prázdniny a jezdí na výlety a k babič-
kám. Já chci taky! Teplota venku se začíná zvyšovat.   
   Srpen: Potím se!!! Je mi vedro a špatně se mi dýchá. Pusťte 
mě ven nebo se udusím!
   Září: Počasí se umoudřilo a je mi o trochu líp. Ale začínají se 
tu objevovat nějací vetřelci. Poličky se začínají plnit kompoty, 
okurkami, marmeládami, které si vznešeně říkají jam.
   Říjen: Tak už dost! Copak nevidíte, že se sem všichni neve-
jdeme? Jsem obklíčena zavařeninami!
   Listopad: Co to tu tak odporně páchne? A to bublání? Co to 
je? Ach ne. Zelí!!! Jestli jsem na začátku říkala něco o klidu, 
tak s tím je teď konec. To jeho bublání je nesnesitelné!
   Prosinec: Je mi děsná zima! Klepu se jako ratlík. 
Pak přichází 22. prosinec. Slyším kroky. Že by nastal můj den? 
Ano, ano je to tady. Vytahují mě na světlo a obdivují moji krá-
su. Vždyť já vám to povídám pořád a nevím, proč mě vždycky 
strčíte zpátky. Ale věřím, že se letos polepšíte! 
   Jsem ozdobou vánočního stromečku. Kdyby se tu volila Miss 
Koulička, jsem si jistá, že vítězství by bylo moje. Se svým čer-
veným kabátkem se zlatým lemováním by na mě nikdo neměl. 
Koulička vedle mě je rudá závistí. Jen ta nafoukaná ozdoba na 
větvi nade mnou se chce blýsknout ve svém flitrovém ohozu. 
Nádhera jedna. Proti ní jsou čokoládové figurky k sežrání. Ale 
já stejně vím, že obdiv všech příchozích patří jen mě.
Je tu 6. leden. Proboha na co jsou tu ty krabice? To ne... 
            dušN

MISS KOULIČKA
  Neratov, místní část Bartošovic v Orlických horách na samých 
hranicích s Polskem, ožívá - dalším dokladem byla neděle 6. ledna 
2008, kdy v obnovovaném poutním kostele Panny Marie Nanebevzaté 
v Neratově od 14 hodin  Mužský pěvecký sbor Litomyšl, Sbor paní a 
dívek Litomyšl a Litomyšlský symfonický orchestru provedly Rybovu 
mši Hej, Mistře

  Tento tříkrálový koncert, jak pevně doufá Ludvík Klimeš ze 
Sdružení Neratov, se stane v obnovovaném svatostánku krás-
nou tradicí. „Jsme velmi vděční pěveckým sborům a orchest-
ru, že i přes velkou nepřízeň počasí dorazili a k radosti všech 
brilantně předvedli tu „naši“ Rybovu mši, kterou máme všich-
ni tak rádi. Velký obdiv patří také všem, kteří k nám přijeli 
jako diváci. Přes veškerá varování ve sdělovacích prostředcích v sou-
vislosti s nepříznivým počasím se do Neratova vydali a věříme, že 
nelitují. Mezi nimi přes Šerlich přijela i senátorka Václava Domšová, 
která je velkou příznivkyní Neratova a jejíž přítomnost je pro nás vž-
dy povzbuzením. Součástí koncertu byla i tříkrálová sbírka, zaměřená 
na nákup zdravotního zařízení pro jeho půjčovnu u Oblastní charity v 
Letohradě. Všem, kteří přispěli jak při koncertě, tak i při návštěvě Tří 
králů v Neratově, Podlesí a Bartošovicích v Orlických horách, patří 
velký dík,“ dodal.                                                                      -KR-

RYCHNOV SLAVÍ JUBILEUM
  RYCHNOV – Uzavíráme rok 2007 a rok příští bude ve znamení 750 
let od první písemné zmínky o Rychnově nad Kněžnou. Město se na 
slavnostní událost připravuje mimořádně.
  „Jednak je třeba připomenout, jak významné roky byly ohraniče-
ny osmičkou (1848,1918,1938, 1948, 1968), ale také, že v roce 2008 
se koná 50. Rychnovská osmička, 25. Filmový smích, 15. Šlitrovo 
jaro, 15. Poláčkovo léto, 10. Divadelní jarmark. Navíc bude otevře-
no rekonstruované Pelclovo divadlo a dočkáte se řady zajímavých 
kulturně společenských akcí,“ uvádějí organizátoři oslav 750. výročí 
Rychnova nad Kněžnou.
  Z nejvýznamnějších uveďme – společný koncert skupiny Hradišťan a 
rychnovského dětského sboru Carmina (13.2.), Šlitrovo jaro (4.- 6.4.), 
Hudební slavnosti Gabriely Beňačkové (30. a 31.5.) výstavy z tvorby 
Vladimíra Komárka a Pavla Matušky v Orlické galerii (květen-čer-
ven), Hudební slavnosti Gabriely Beňačkové II. (1.- 7.6.), Poláčko-
vo léto (24.6.- 6.7.), koncert skupiny Olympic (11.7.), Dividílkování 
– Divadelní jarmark (29.- 30.8.), Rychnovská osmička (5.- 7.9.), Fil-
mový smích (3.- 5.10.), koncert Filharmonie na ukončení slavnostní-
ho roku v listopadu.
  V každém případě vás budeme včas informovat o nejbližších událos-
tech rychnovského jubilejního roku.                                              ba 

RYBOVA MŠE VANOČNÍ



Z HISTORIE DALŠÍCH 

PODORLICKÝCH LOKÁLEK
Opočno - Dobruška 1. díl

Už v raném období výstavby našich hlavních tepen upoutala pozor-
nost železničních projektantů sice malá, ale perspektivou rozvoje 
slibná Dobruška. 
Přes město byla směrována Pruskem v roce 1856 navrhovaná .... 
(řešení jednoslovné přesmyčky) Valbřišska s drahou olomoucko 
– pražskou.
Roku 1869 se měla stát z Dobrušky .... (tajenka písemné polovýplň-
kové doplňovačky) tratí z Josefova přes Žamberk do Boskovic 
s tratí choceňsko – meziměstskou.
Chybějí nám však doklady, že by Dobruška, Opočno, nebo jim 
blízké obce vývoj výstavby nových komunikací jakkoliv ovlivnily. 
A proto ani v protokolech z pochozích komisí choceňsko – mezi-
městské tratě nenacházíme zmínku, že by Dobruška kdykoli dříve 
požadovala železnici.

CO, JEN SPI !

Vodorovně (abecedně): alžírský přístav, Antonín (domácky), citoslovce 
švihnutí bičem, hezká dívka (expr.), hráč na klávesový nástroj, kovonosná 
hornina, nápor, roční období.
Výčet shluků, z kterých jsou složeny 4 výrazy, aso, av, da, íri, ja, kl, kr,nka, 
ro, ru, sta, ti.
Svisle: 4 : kraj, kuna, 5 : anebo, Athos, Ištók, kosti, Orava, Řekův, Sanok, 
Tampa, virus, Ždiar., 6 : Andula, anorak 

Lank Stanislav
Znění tajenek v tomto čísle na str.: 6

Významné osobnosti našeho regionu
78 . díl

V České Rybné se 1.1 1891 narodil ..... /viz tajenka/.
Působil jako učitel a kronikář v Pěčíně. Na zdejší škole učil od počátku 
své učitelské dráhy až do odchodu do důchodu. Svou činností pomá-
hal dobré práci spolků v obci, především ochotnickému divadlu. Pro 
Pěčín zpracoval a v roce 1936 vydal publikaci Obec Pěčín v Orlických 
horách. Byl dlouholetým obecním kronikářem. 
První lednový den si připomeneme 117. výročí jeho narození.

HLÁSKOVÁ ŘÍŽOVKA

VODOROVNĚ: A. Pobídka, slovensky“jen“. - B. Podlahová kryti-
na /hovorově/, protiva. – C. Odtržená. – D. Doválet. – E. DRUHÝ DÍL 
TAJENKY. – F. Léčivá rostlina, část střechy. – G. Ženské jméno, slaná 
minerálka. – H. Značka ústní vody, chlapecké jméno. – I. PRVNÍ DÍL 
TAJENKY, Ruské město. 
SVISLE: 1. Svobodný statek bez léna, vodácký pozdrav. – 2. Pláž, odvět-
vený kmen. – 3. Anglicky „jedna“, ladel. –  4. Nan, zkratka letecké spo-
lečnosti USA a Etiopie. – 5. Vajíčko, španělsky „zlato“. – 6. Druh lepenky, 
vábiti. – 7. Zesílený zápor, část listu. – 8. Trnovník, jihoamerický hlodavec 
z čeledi morčat.
NÁPOVĚDA: IKA, ONE, OROČ, OVUN, ŘAPÍK

Vladimír Čihák
Znění tajenky v tomto čísle na str.:  6

JEDNOSLOVNÁ PŘESMYČKA

PÍSEMNNÁ POLOVÝPLŇKOVÁ

 DOPLŇOVAČKA

Recitál Slávka Klecandra

Dne 25. ledna 2008 od 19.00 
aula Základní školy Rokytnice

zObčerstvení zajištěno

v budově zdravotního střediska v Rokytnici v Orl.horách 
    
Poskytované služby:  Ambulantní léčební a preventivní péče
 Psychoterapeutická péče, pohovory
 Krizová intervence
 Poradenství v oblasti závislostí  
                                         /alkohol, drogy, nikotin /

Ordinační hodiny:  pátek 8.00 – 13.00 hodin, zahájení od 1.2.2008
Kontakt: MUDr.Zita Hucková, email: zita.huckova@seznam.cz

NOVĚ OTEVŘENÁ PSYCHIATRICKÁ 

AMBULANCE 



MIKULÁŠSKÉ ZÁPOLENÍ 

V ROKYTNICI

   V loňském roce poprvé proběhlo Mikulášské zápolení, které vzniklo z nápadu 
Martina Ksandra a Petra Kunce. K realizaci myšlenky se přidala ZŠ a MIKS 
Rokytnice v Orlických horách a akce byla na světě. Měla velký úspěch. Šířila 
kolem sebe pohodu, příslib pěkné tradice, a tak se ZŠ a MIKS pokusily o stejnou 
akci i tento rok. A věřte nevěřte, Mikuláš přijel, doprovázen andělem a čerty, děti 
přišly ve velkém počtu, strom se rozsvítil a dárky byly rozdány.
Tentokrát průvod a rozsvícení stromu bylo zpestřeno zástupem andílkům, kteří 
pod vánočním stromem zazpívali koledy. Byli moc hezcí a o to víc mrzí, že byl 
tak malý počet účastníků průvodu. Vždyť kdo víc, než my dospělí, by měl vést 
děti k úctě k tradici. 

MIKULÁŠ A ČERTI V PĚČÍNĚ

� Takováhle krásně strašidelná skupinka Mikuláše s čerty a 
andílkem navštívila školu v Pěčíně 5. prosince.

� A takhle vykulená očka měly děti, když je uviděly.

MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA V ŘÍČKÁCH
   Ani v letošním roce nezapomněl Mikuláš s andělem a čertem navštívit děti 
v Říčkách. Aby si nemusel namáhat své unavené nohy chozením po místních 
kopcích, svolal si všechny děti do Hotelu Michal. Děti netrpělivě vyčkávaly pří-
chod Mikuláše s družinou a když do místnosti vběhl čert s obrovskýma rohama, 
polovina z nich zalezla pod stůl nebo se rozbrečela v náručí svých rodičů. To již 
ale vešel Mikuláš s andělem a dětem svitla naděje, že snad nebude tak zle, jak 
čert s vidlemi naznačoval. Vlídná slova obou svatých uklidnila děti natolik, že 
každé z nich řeklo básničku, třebaže trochu popletenou. A odměna byla sladká. 
Děkujeme rodině Paštových, která hotel vlastní, že poskytla občerstvení a záze-
mí pro tuto zdařilou akci.            ZS

   A tak si dovolím za Mikuláše, anděla a čerty snít sen o tom, že příští rok se 
najde skupina dospěláků, kteří třeba sami přijdou do průvodu s maskou vánoč-
ních postaviček, zazpívají si s námi koledy a poučí své děti, že balíček se dostane 
na každého, a není proto nutné Mikuláše a jeho pomocníky porazit a pošlapat. 
Záleží přeci na každém z nás, jak budou akce tohoto druhu provedené, milé, 
jakým vzorem jsme pro děti a kolik času jsme  ochotni jim věnovat.   
        A.Ksandrová



Skiinterkriterium 2008

Skiinterkriterium je mezinárodní závod žákovských kate-
gorií ve slalomu a obřím slalomu. Tento závod je jeden 
z deseti závodů pořádaných pod hlavičkou FIS, které se 
jedou v Evropě a v Kanadě. Minulého ročníku se zúčast-
nilo přes 200 závodníků z 20 zemí. Ze současné špičky 
u nás například závodili sourozenci Kosteličovi, Hannes 
Trinkl, Šárka Záhrobská, celá česká reprezentace a řada 
dalších.

Závod se koná 24. – 27.1.2008.
Vlastní dny závodu jsou 25. – 26.1.2008.
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PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

ZDOBENÍ PERNÍČKŮ

 V TIC V ROKYTNICI V O. H.

� 3.12.2007 jsme v TIC v Rokytnici v O.h. společně zdobili vánoční 
perníčky. Letos přišel zdobit také jeden rokytnický tatínek.


